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Kommunstyrelsen 

Plantera nya träd på Botkyrkavägen i Vårby-Haga – svar på 
medborgarförslag väckt av Tommy Karlsson

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens beslut

1. Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande, daterat den 22 januari 2019 anses medborgarförslaget 
från Tommy Karlsson vara besvarat.

2. Kommunstyrelsens förvaltning får i uppdrag att utreda möjligheterna till 
en återplantering av träd längs Botkyrkavägen när utformning av det 
regionala cykelstråket sker i samband med att Tvärförbindelse Södertörn 
byggs.

Sammanfattning
Ett medborgarförslag angående att plantera nya träd på Botkyrkavägen har 
inlämnats av Tommy Karlsson. I medborgarförslaget föreslås att nya träd 
planteras på Botkyrkavägen för att ersätta tidigare nedtagna träd. 
Natur- och byggnadsnämnden upplyser om att de träd som avses i 
medborgarförslaget togs bort eftersom mängden nedfallna löv från träden 
orsakade halka på både gång- och cykelbana och körbana trots daglig sopning av 
asfalten. Dessutom var träden, som planterades på 1960-talet, i dåligt skick och 
rötterna gjorde asfalten bucklig. 
Kommunstyrelsens förvaltning instämmer med förslagsställaren i att träd har flera 
goda värden som att de renar luften från föroreningar. Kommunstyrelsens 
förvaltning föreslås få i uppdrag att utreda möjligheterna till en återplantering av 
träd längs Botkyrkavägen när utformning av det regionala cykelstråket sker i 
samband med Tvärförbindelse Södertörn. Utredningen bör omfatta dels att titta på 
vilka svårigheter som tidigare plantering medförde, vilken växtlighet som bör 
väljas, vilka kostnader det är förknippat med att återplantera träd på platsen samt 
att trygghetsaspekten beaktas. Om utredningen resulterar i att projektet ska 
genomföras så kommer beslut om investeringar att hanteras i kommunens 
ordinarie mål och budgetprocess.
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Beskrivning av ärendet
Ett medborgarförslag angående att plantera nya träd på Botkyrkavägen har 
inlämnats av Tommy Karlsson. I medborgarförslaget föreslås att nya träd 
planteras på Botkyrkavägen för att ersätta tidigare nedtagna träd. 
Förslagsställaren upplyser om att det tidigare fanns många träd på Botkyrkavägen 
i Vårby-Haga. Enligt förslagsställaren så informerade kommunen om att man 
skulle plantera nya träd när dessa träd sågades ner, men att inget har hänt.
Förslagsställaren föreslår att kommunen planterar nya träd på Botkyrkavägen i 
Vårby-Haga i syfte att ersätta de träd som tidigare stod där och som sågats ner. 
Motiveringen till förslaget är att träd tar upp föroreningar från bland annat 
biltrafiken.
De träd som avses i medborgarförslaget stod, innan de togs bort, mellan körbana 
och gång- och cykelbana vid de fyra höghusen längs med Botkyrkavägen mellan 
Mastvägen och Masmovägen, se karta. 

Medborgarförslaget har skickats på remiss till natur- och byggnadsnämnden.

Remissinstansernas synpunkter
Natur- och byggnadsnämndens remissvar
Ett internt samråd har genomförts med förvaltningens natur- och 
gatudriftsavdelning.
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De träd som avses i medborgarförslaget togs bort eftersom mängden nedfallna löv 
från träden orsakade halka på både gång- och cykelbana och körbana trots daglig 
sopning av asfalten. Dessutom var träden, som planterades på 1960-talet, i dåligt 
skick och rötterna gjorde asfalten bucklig. 
Natur- och byggnadsnämnden instämmer i att träd har flera goda värden som att 
de renar luften från föroreningar. Därför övervägs alltid alternativ till avverkning 
av kommunens träd innan beslut fattas. 
Natur och byggnadsnämnden beklagar att förslagsställaren inte är korrekt 
underrättad i att kommunen inte planerar att plantera nya träd på den här platsen. 
Kommunen har inga planer på att plantera nya träd på samma plats eftersom det 
ånyo skulle riskera att orsaka lövhalka för trafikanter och/eller att rötterna skulle 
ta sig upp i asfalten och göra den ojämn då grönytorna mellan gång- och 
cykelbana och körbana är mycket begränsade. Det finns en hel del träd kvar idag 
längs med Botkyrkavägen och i en park i närheten.

Kommunstyrelsens förvaltnings synpunkter
Kommunstyrelsens förvaltning instämmer med förslagsställaren i att träd har flera 
goda värden som att de renar luften från föroreningar. Kommunstyrelsens 
förvaltning föreslås få i uppdrag att utreda möjligheterna till en återplantering av 
träd längs Botkyrkavägen när utformning av det regionala cykelstråket sker i 
samband med Tvärförbindelse Södertörn. Utredningen bör omfatta dels att titta på 
vilka svårigheter som tidigare plantering medförde, vilken växtlighet som bör 
väljas, vilka kostnader det är förknippat med att återplantera träd på platsen samt 
att trygghetsaspekten beaktas. Om utredningen resulterar i att projektet ska 
genomföras så kommer beslut om investeringar att hanteras i kommunens 
ordinarie mål och budgetprocess. 

Ekonomiska och juridiska konsekvenser
Beslut om investeringar fattas i kommunens ordinarie mål och budgetprocess.
Kommunstyrelsens förvaltning anser med hänvisning till detta tjänsteutlåtande att 
medborgarförslaget anses besvarat.

Bengt Svenander
Tf. kommundirektör

Heléne Hill
Samhällsbyggnadsdirektör

Susanna Udd
Landskapsarkitekt
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Bilagor
Bilaga 1. Plantera nya träd på Botkyrkavägen i Vårby-Haga – medborgarförslag 

väckt av Tommy Karlsson
Bilaga 2.     Protokollsutdrag Plantera nya träd på Botkyrkavägen i Vårby-Haga - 

remissvar till kommunstyrelsen från NBN

Beslutet delges
Tommy Karlsson
Klimat- och stadsmiljönämnden
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